
سید محمد صدر:

اگر اعتراض خوب است، شرایطش را فراهم کنید
همدلی – یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به 
مساله حجاب گفت: ما که در انقلاب بوده ایم و قبل از انقلاب 
را دیده ایم، چرا در زمان انقلاب کلی بی حجاب، با حجاب شد؟ 
انقلاب اینها را کشاند و هیچ کس هم با زور حجاب بر سر کسی 
نکرد. تذکر مصلحانه ای بنده دادم که اصلا با خانم ها برخورد 
فیزیکی نکنید. اصلا امر به معروف همین بحث زبانی است. سید 
محمد صدر عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در گفتگو با 
سایت جماران به بررسی و حوادث اخیر در کشور علل شیوع 
دوباره اعتراضات پرداخته است. وی درباره حوادث اخیر گفت:» 
این اعتراضات یک ریشه طولانی دارد که باید به آنها بپردازیم؛ 
تا به طور دقیق بفهمیم و متوجه شویم که چه اتفاقی دارد در 
کشور می افتد.« صدر افزود:» اتفاقی که بر سر فوت خانم مهسا 
امینی افتاد در واقع جرقه ای بود بر انباشت ناراحتی ها، عقده ها 
و مطالباتی که مردم و به ویژه جوانان و زنان داشتند. من دو ماه 
پیش با سردار اشتری راجع به عملکرد گشت ارشاد صحبت 
کردم. به ایشان گفتم، »این گشت ارشاد با این عملکردی که 
دارد –می دانم خودتان نمی دانید- ولی در واقع دارید ایده ای را 
دنبال می  کنید که قبلا کسانی مانند منافقین مطرح می کردند 
و نتوانستند عملی کنند. آنها می گفتند ما باید اقدامی انجام 
بدهیم که یک شهر را در مقابل حکومت قرار بدهیم، چرا که 
ترور به جایی نمی رســد«. وقتی این حرف ها را می زدم هنوز 
قضایای اخیر شروع نشده بود.« عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام ادامه داد:» تذکر مصلحانه ای بنده دادم که اصلا با خانم ها 
برخورد فیزیکی نکنید. اصلا امر به معروف همین بحث زبانی 
است. اگر همین تذکر خالصانه و مخلصانه حقیر مورد توجه قرار 

گرفته بود، ما این بلوایی که الآن هست را نداشتیم.«
وی افــزود:» باید توجه کنیم که امنیــت نظام جمهوری 
اسلامی توســط مردم ایجاد می شــود و اگر مردم را نداشته 
باشیم، خدای ناکرده با مشکلات جدی مواجه خواهیم شد.« 
سید محمد صدر پیرامون موضوع اعتراض گفت:» الآن خود 
آقایان می گویند اعتراض قانونی و خوب است، ولی اغتشاش 
خوب نیست؛ همین را عمل کنید! اگر اعتراض حق است و در 
قانون اساسی مورد تایید قرار گرفته، مکانیزمی در نظر بگیرید 
که چه جوان و چه یک حزب و گروه وقتی می خواهد اعتراض 
کند، بتواند؛ نه اینکه هر موقع حزبی به یک فرمانداری یا وزارت 
کشور درخواســت اعتراض قانونی داشت، اجازه ندادند.« وی 
ادامه داد:» همین الآن مغازه داران که کسب و کار آنها مختل 
شده این کارهای  اغتشاشگری را تأیید نمی کنند. بنابر این، راه 
حل این قضایا برخورد خشن و تند، قطع اینترنت و بستن تمام 
ارتباطات رسانه ای نیست؛ با بینش فرهنگی و اینکه مردم را از 
خودمان بدانیم، می توان قضایا را حل کرد.« این چهره سیاسی 
اصلاح طلب پیرامون ترکیب جمعیتی معترضین گفت:» این 
بچه ها که این شعارها را می دهند، بچه های خودمان هستند؛ 
اینها محصول جمهوری اسلامی هستند. همین جا باید بفهمیم 
آن طــوری که باید و شــاید کار فرهنگی نکرده ایم تا جوانان 
جذب شوند. این بهترین راه حل است که می توان با خوبی و 
خوشی حل کرد. اگر چه کمی با تأخیر دارد این مسائل مطرح 
می شود، ولی امیدواریم از این به بعد بتوانیم جلوی این کارها 

را بگیریم.«
او ادامه داد:» البته اینجا نمی توانیم نســبت به مشــکلات 

اقتصادی و معیشــتی مــردم بی تفاوت باشــیم و برای حل 
مشکلات اقتصادی که فقط اقتصادی نیست، باید برجام و اف 
ای تی اف به تصویب برسد تا یک مقدار دریچه هایی به روی 
اقتصاد ایران باز شــود و وضعیت معیشتی مردم بهتر شود.« 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام پیرامون نحوه برخورد با 
دانشــگاه گفت:» دانشگاه مکان مقدسی است. دانشگاه محل 
گفت وگو اســت. کرسی  ای آزاداندیشــی که قبلا اشاره شده 
بود که در دانشگاه ها تشکیل شود یا »جهاد تبیین« که گفته 
می شــود، انجام نمی شــود و به جای این کارها دانشجوها را 
دستگیر، زندانی و احیانا از ادامه تحصیل محروم می کنیم؟ اینها 
کار را می کشاند به آنجا که بچه های دبیرستانی هم وارد شوند.« 
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام ادامه داد:» من غیر از 
اینکه دستگیری دانشجویان را اشتباه می دانم، دستگیری آقای 
تاج زاده و محمدرضا جلایی پور را که من آنها را می شناســم، 
اشتباه می دانم. اینها کسانی بوده اند که براندازان و ضد انقلاب 
دائما به آنها فحش می دادند. من اصلا نمی دانم با چه منطقی 
اینها را دستگیر می کنند؟! من هیچ کدام از اینها را به نفع نظام 
نمی دانم.« این کارشناس سیاست خارجی در بخش دیگری 
از این گفت وگو افزود:» در سیاســت خارجی نیز باید بینش 
سیاسی و امنیتی داشته باشیم؛ یعنی هم واقع گرا باشیم و هم 
حداقل خوش بین نباشــیم. چرا که ما در سیاست خارجی با 

»رقیب« و شاید بعضا »دشمن« مواجه بوده ایم.«
این چهره سیاسی پیرامون عملکرد رسانه ملی نیز گفت:» 
یعنی صدا و سیما به معنای واقعی صدا و سیمای ملی یعنی 
برای همه مردم بود. این صدا و ســیما را مقایسه کنید با صدا 
و سیمایی که در 10، 20 سال اخیر بوده که فقط مخصوص 
یک گروه خاص و با نگاه بســته شده است و حتی کسانی که 
در انقلاب بوده اند و در جمهوری اسلامی مسئولیت داشته اند 
و زحمت کشــیده اند، دیگر اجازه ورود به آن را ندارند. این را 
»بینش امنیتی« می گویند. یعنی نه تنها مردم ایران، احزاب 
و گروه های سیاسی یا نهادهای غیردولتی اجازه ورود ندارند، 
بلکه حتی به مســئولین قبلی نظام جمهوری اسلامی اجازه 
ورود نمی دهد.« ســیدمحمد صدر پیرامــون نحوه عملکرد 
برخی صاحبان تریبون ها گفت:» بالأخره امام جمعه منصوب 
مقام رهبری اســت. حتما باید تذکر داده شود که این ادبیات 
اسلامی، انقلابی، ایرانی و انسانی نیست. تو در منبر نماز جمعه 
رکیک ترین صحبت ها را می کنی؟! این خیلی باعث تأســف 
است.« معاون پیشین وزارت خارجه در بخش دیگری از این 
گفت وگو به برخی اتفاقات در حوزه جاسوسی کشور پرداخت 
وگفت:» اسرائیل نه تنها در بخش اتمی ما نفوذ کرده و تمام 
اسناد را می تواند ببرد، و خیلی جاهای دیگر برود، بلکه یواش 
یواش دارد این ذهنیت برای من ایجاد می شــود که آمریکا، 
اسرائیل و انگلیس متأسفانه وارد کار فرهنگی هم شده اند و در 
حال تحمیل فرهنگی به بخشی از افراد هستند که شاید این 
طوری بهتر می شود نظام را حفظ کرد؛ که قطعا به ضرر نظام 
است و امیدواریم این جنگ نرم افزاری دشمنان خارجی هم 
درمان شود.« سید محمد صدر در پایان گفت:» آرزو می کنم 
یک عقلانیتی در بخش امنیتی کشور حاکم شود و ان شاء الله 
بخش امنیت کشور هم بینشش را عوض و به بینش فرهنگی 

تبدیل کند.«

واکنش علی دایی به حوادث اخیر پیرامون خود:

نفهمیدم چرا پاسپورتم را گرفتند

تعبیر عجیب بادامچیان درباره تاج زاده

علی دایی اســطوره فوتبال ایــران از تحویل 
گذرنامه اش خبــر داد. او در اولین واکنش پس 
از اتفاقات اخیر گفت که موضوع برایش اهمیت 
نداشته و اکنون پاسپورتش را تحویل داده اند. به 
گزارش ایســنا، اخیرا و پس از آن که علی دایی 
از سفری شخصی به ایران بازگشت، در فرودگاه 
امام خمینی )ره( پاسپورت او ضبط شد، اکنون 
و پــس از چند روز، اســطوره فوتبــال ایران از 
بازگرداندن پاسپورتش خبر داده است. علی دایی 
در اولین اظهارنظر خود پس از این اتفاق گفته 
است:»پس از بازگشت از سفر خارجی، پاسپورتم 
در فــرودگاه بین المللی تهران ضبط شــد. در 
رسیدی که به من دادند، آمده بود برای پیگیری 
پرونده باید به دادستان عمومی و انقلاب تهران 
مراجعه کنم. اما توقیف گذرنامه مسئله مهمی 
برای من نبود و نیست و به همین خاطر جایی 
نرفتم و مســئولان پس از دو یا ســه روز آن را 
پس دادند.«  ستاره فوتبال به خبرگزاری فرانسه 

گفت:»متاسفانه نفهمیدم چرا پاسپورت من را 
گرفتند و بعد از ایــن بی احترامی، بازگرداندن 
گذرنامه از نظر قانونی چه معنایی دارد؟« پیش 
از این سید مجید میراحمدی معاون امنیتی و 
انتظامی وزارت کشــور با اشاره ضبط گذرنامه 
برخــی از هنرمنــدان گفته بــود: »علی دایی 
سرمایه این کشــور است و وی برای برافراشتن 
پرچم جمهوری اسلامی تلاش کرده و بلافاصله 
گذرنامه به وی تحویل داده شــده است.« وی 
ادامه داد:»سیاســت وزارت کشور همدلی است 
و علاقه نداریم هرکسی که دچار خطا شده است 
مجازات شود اما آن کسی که بنا دارد همچنان با 
دشمن باشد حسابش را از ملت جدا کرده است. 
حدود یک ماه دیگر جام جهانی آغاز می شود و 
ما می خواهیم تمام ملت با تیم ملی باشند و ما 
به دنبال این هستیم تا تماشاگران به استادیوم ها 
بازگردند اما نگران کشته ســازی ها هســتیم 
و ایجــاد خطرات عوامل نفوذی هســتیم.«این 

موضوع روز گذشــته مــورد انتقاد یک نماینده 
مجلس نیز واقع شــد. ســخنگوی فراکسیون 
مســتقلین ولایی در مجلس شــورای اسلامی 
بر لزوم پرهیز از رفتارهای هیجانی در شــرایط 
فعلی جامعه و با بــروز ناآرامی های اخیر تاکید 
کرد و گفت که تصمیم گیری ها بر مبنای منطق 
باشد و آب به آسیاب دشمن نریزند.محمدعلی 
محسنی بندپی در گفت وگو با ایسنا در واکنش 
به ضبط پاسپورت و سپس تحویل آن به برخی 
چهره های فرهنگی و ورزشی همچون علی دایی 
و همایون شجریان گفت:»باید از هر گونه رفتار 
و کردار و گفتاری که بتواند فضا را بیشتر ملتهب 
کند و باعث سوءاســتفاده دشمنان شود، دوری 
کــرد.« وی افزود:»نبایــد برخوردها هیجانی و 
احساسی باشد و فرصت را به فرصت طلبان داد.« 
محسنی بندپی ادامه داد:»در شرایطی که اتفاق 
این چنینی می افتد باید خیلی مراقب خودمان 

باشیم که رفتارهای مان درست باشد.«

همدلی – اســدالله بادامچیان؛ فعال سیاسی اصولگرا وعضو حزب موتلفه در 
گفت وگو با سایت خبر سراسری به شرح آنچه مجادله اش با مصطفی تاج زاده 
و البته بیان دیدگاهش درباره سرنوشت جریان اصلاحات پرداخته و درباره این 
فعال سیاسی اصلاح طلب که هم اکنون در زندان به سر می برد نیز تعبیر تند 
وعجیبی به کار بــرد.او درباره جریان اصلاحات گفت:» من اصلا اصلاح طلبی 
را تمام شــده می یابم در چند ســال قبل هم مصاحبه کردم و گفتم جریان 
اصلاح طلبی مُرد. خیلی هم عصبابی شدند که من گفتم برای خوشایند شما 
حرف نمی زنم به عنوان کسی که نزدیک ۷0سال سابقه سیاسی و حزبی دارد به 
شما می گویم جریان تان مرد و دیگر شما کاری نمی توانید بکنید در نتیجه هم 
دیدید که مردم به احمدی نژادی رای دادند که شعارهای مقابل آن ها را می داد. 
حتی در مجلس چهارم به گونه ای را دادند که از ۳0نماینده تهران در مجلس 
سوم کســی رای نیاورد. در مجلس هفتم هم این گونه شد؛ بعد اصلاح طلبان 
اعتدالی راه انداختند و یکی از خبرنگاران از من پرســید دکتر روحانی خدمت 
هم کرده اســت، گفتم یک خدمت بزرگ کرده است و با عملکرد خود فاتحه 
اصلاح طلب اعتدالی را خوانده اســت و زمانی که اصلاح طلبان اعتدالی به این 
سرنوشت دچار شوند در انتخابات مجلس یازدهم و ریاست جمهوری سیزدهم 
هم نشان دادند چیزی نیستند.« این فعال سیاسی ادامه داد:» برخی دوستان ما 
به اشتباه فکر می کنند ما در دوقطبی اصلاح طلب-اصول گرا هستیم اما این گونه 
نیست. در آینده جریان هایی که بر مبانی ارزش های اسلامی و فقاهتی حرکت 
کنند و در جهت خواســت های ارزشی مردم گام بردارند. تقابل بین نیروهای 
ارزش گرایی و سایر جریانات دیگر به هر عنوانی که برای خود گذاشته باشند.« 
بادامچیان درباره رفتار سیاسی آینده اصلاح طلبان گفت:» جریان اصلاح طلبی 
در ایران دارای تقسیم های چندگانه است یک گروه کسانی هستند که متوجه 
حقایق شده اند و برگشتند و باید میدان داده شود تا برگردند البته به شرطی که 
جبران کنند. مثل نشریات اصلاح طلبی که به فتنه دامن زده اند و طلب کارند و 
اسم اغتشاشات را اعتراضات گذاشته اند اعتراضات همیشه در کشور ما وجود 
داشته است اما این رفتارها اغتشاش است وقتی اغتشاش صورت می گیرد کمک 
به آن یعنی چه؟ اغتشاشــی که بایدن یک ســر آن است و صراحتا می گوید 
من در کنار شــما زنان هســتم وقتی یک گروهی بگوید من با این اغتشاش 

همراه هســتم را چه باید کرد؟ آنها یک مجموعه در خدمت بایدن آمریکایی 
اســت به همین دلیل اینترنشنال و بی بی ســی و سی ان ان همه با هم از اینها 
حمایت می کنند این ها که ایرانی نیستند این ها ستون پنجم آمریکا هستند. 
اصلاح طلبانی که متوجه شدند باید جبران کنند.«وی ادامه داد:» دومین گروه 
اصلاح طلبانی هســتند که این جریان به آنها حاکم است اما متوجه شدند که 
راه شان اشتباه است و عذرخواهی می کنند مانند صحبت های دکتر پزشکیان. 
بخش دیگر اصلاح طلبانی هستند که اصلاح طلب هستند اما منافع شان ایجاب 
می کند که بگویند اصلاح طلب نیستند.« بادامچیان در بخش دیگری با تعبیر 
تندی از یکی از چهره های اصلاح طلب نام برد و گفت:» بخش دیگر اصلاح طلبان 
منزوی هستند و بخش پایانی نیز اصلاح طلبان افراطی مانند آقای تاج زاده اند و 
انشــالله خداوند او را از این گرفتاری نجات دهــد.« وی افزود:»در زمان دولت 
آقای خاتمی یک بار در کمیسیون احزاب با حضور عبدالله نوری نشسته بودیم 
تاج زاده نیز نماینده دولت در کمیسیون بود، من گوشه ای نشسته بودم، دست ام 
زیر چانه ام بود و به او نگاه می کردم که از من پرسید به چه نگاه می کنی؟ صریح 
گفتم به آینده نکبت بار تو؛ گفت چرا در مورد من اینطور فکر می کنی، گفتم 
برای اینکه برگردی. این راهی که تو می روی راهی است که پا روی خون شهدا 
می گذاری مملکت مال من و تو نیست، مال آن همسر شهیدی است که بچه اش 
شب بیدار می شود بهانه پدر را می گیرد و تو نمی فهمی بر آن مادر چه می گذرد 
اما باز هم می گوید خداراشکر همسرم شهید شد. این انقلاب متعلق به آن مادر 
شهیدی است که سه فرزند خود را داده است و با افتخار می گوید فرزند چهارم ام 
را هم می دهم. انقلاب مال آن پدر شهیدی است که فرزندانش شهید شده اند 
اما باز هم ایستاده است، تو فکر می کنی انقلاب همینجوری است؟هر کسی پا 
روی خون شهدا بگذارد عاقبتش نکبت بار است آقای تاجزاده! که ناراحت شد 
و گفتم من این حرف ها را در خانه شهید باهنر به بنی صدر گفتم گوش نکرد 
به مهدی هاشمی گفتم به بازرگان هم گفتم گوش نکرد به تو هم گفتم گوش 
نمی کنی. انشالله خداوند او را از این حالت نجات ندهد من برای کسی دعا بد 
نمی کنم. یک ماه قبل هم نامه ای برای آقای رحمانیان در شرق نوشتم و گفتم 
ما نمی خواهیم شما حذف شوید نظام می خواهد شما هم حرف بزنید اما راهی 

که می روید را بعضی جریانات رفتند و به جای خوبی نرسیده اند.«

روزنامه سیاسی ٬ اقتصادی ٬ اجتماعی و فرهنگی صبح ایران

مشکوک   تحرکات 
در شمال ایران

سنندج حوادث 
وایت مسئولان به ر

افزایش تلاش های آمریکا برای ایجاد تغییرات ژئوپولتیک در منطقه از وزیر کشور تا استاندار درباره اتفاقات کردستان گزارش دادند

 واکنش علی دایی 
به حوادث اخیر پیرامون خود:

 نفهمیدم چرا
 پاسپورتم را گرفتند

 محمدرضا شفیعی کدکنی
 شاعر و ادیب معاصر ۸۳ساله شد

 شاعری از 
کوچه های نیشابور

2 1

اگر اعتراض خوب 
است، شرایطش را 

فراهم کنید 

پیشنهاد سید محمد صدر به مسئوولان:

آتش بیاران معرکه نفرت پراکنی

نخســتین اصل حکمرانی تحکیم آرامش 
در گفتار، کردار و اجرای دستورالعمل های 

کارآمد توسط اهل قدرت است.
این روزها و برخلاف چنین رویه ای برخی 
از مدیــران ارشــد و چهره های رســانه ای 
وابسته به جریان اصول گرا به جای سکوت 
و بر زمین گذاشتن موضع گیری های خاص 
شــخصی و با حاشــیه و دقــت نکردن به 
مصحلــت امروز و فردای ســاختار قدرت، 
تولیــد کننده ســوخت نفــرت در جامعه 

شده اند. 
گمان می کننــد ادامه دادن این راه برای 
پاســخ به نیازهای امروز جواب خواهد داد، 
در صورتی که چنین نیســت. اگر خیلی به 
کارنامه ســابق خود افتخار می کنند اندکی 
بــه کنش های خود دقت نمایند و نتیجه را 
بدون حب و بغض نگاه کنند، دستاوردی با 

نمره ای کمتر از قبولی! 
چهره هایی که کارنامه نســبتا مشخصی 
دارند و تجربه سال های گذشته نشان داده 
این افراد به جای اندیشــیدن برای ساختن 
به فکــر ویران کردن و کاشــتن باد و درو 

کردن طوفان بوده اند.
 یکــی شــکل گیری اعتراضــات را بــه 
هیجانات جوانان، نیازهای ســرکوب شده 
جنســی، خواسته های شــهوانی و حیوانی 
ارتبــاط می دهد و دقیقا در شــرایطی که 
مردم از وقایع پیش آمده ناراحت و عصبی 
هســتند دبیر ســتاد امر به معروف برای 
مرتبه ای دیگــر از راه کارهایی می گوید تا 
وضعیت حجاب در جامعه را از نگاه خودش 

به سامان کند.
برای موضع گیری هــای عجیب و غریب 
هیچ وقــت دیر نیســت. آن قــدر وقت و 
فرصت باقی اســت که حتی امکان ترسیم 
نقشــه تغییر طالبان را به اشــتباه به حلق 
مخاطبان ســاده باور فــرو کنیم، خاطراتی 
از دفــاع تمام قد بنیادگران در افغانســتان 
تعریف و از فتح قله های مختلف در کشــور 
سخنرانی کنیم، مســائل اصلی کشور را با 
ادبیات ســاده و به اصطلاح همه فهم برای 
مخاطبــان تجزیه و تحلیــل کنیم و مانند 

همیشه ادعای همه چیزدانی کنیم.
 بــاور کنید فرصت بــرای بیان خیلی از 

حرف های ناگفته هست.
 یدک کشــیدن نام اســتاد، خط شــکن 
و عبارت هــای دهن پرکن وقتــی مصداق 
حقیقی پیدا می کند که پس از یک ساعت 
بخش زیــادی از ادعاهای مطرح شــده از 
سوی مراجع مربوطه تکذیب نشود، وگرنه 
هر انســانی می تواند صدها و بلکه هزاران 
مدعای تکان دهنده را پشت سر هم ردیف 
کند، بدون ســند و مدرک! اما امروز زمان 
تکرار این گونه حرف های خام و ساده سازی 

شده نیست.
در  خــاص  موضع گیری هــای  اتخــاذ 
شــرایط امروز و دمیــدن در تنور تنش ها 
و عصبیت ها، دســتاورد افــراد، چهره ها و 
جریان های سیاســی اســت کــه به جای 
پرداختن به مســائل اساســی تر و عبور از 
مســائل دیروز و جلوگیری از تبدیل شدن 
مســائل جاری به بحران، دائم از نظرات و 
کارنامه پرحاشــیه چنین افرادی بی چون و 
چرا دفاع می کردند؛ امروز آن همه حمایت 
را به کنار گذاشتند و به سراغ آرامش رفتند 
و البته آدرس اشــتباهی به مخاطبان هم 
می دهند، چرا که تازه متوجه شدند بستن 
چشــم ها از روی آگاهــی و نادیده انگاری 
برخــی از نیازهــای مبرم شــهروندان در 
حوزه هــای مختلف به ســادگی آتش های 
زیر خاکســتر را روشن و ســوزان خواهد 
کرد و این افراد هیچ دستاوردی نداشته اند 
مگر دمیدن در تنور ســوزان نفرت، کینه، 
تحقیر کردن دیگــران و ترویج تندگویی و 

تندخویی.

   رضا صادقیان
    روزنامه نگار

سرمقاله
 عضو دفتر حفظ و نشر آثار 

رهبر انقلاب تشریح کرد

پشت پرده شایعه 
درگذشت رهبر انقلاب 

 تقاضا برای گذر از سد فیلترینگ
 با رشد ۳ هزار درصدی همراه شد

تهدیدات امنیتیِ افزایشِ 
استفاده از فیلترشکن

 چگونه رسانه های خارجی 
در اعتراضات اخیر مرجع خبری شدند 

صداوسیما؛ عقب افتاده 
از جریان اطلاع رسانی 

تعبیر عجیب بادامچیان 
درباره تاج زاده

 آشفتگی تهران 
پس از جمع آوری 

سطل های زباله 

معاون رئیس جمهور:

منظور رئیسی از »مگس« 
اغتشاشگران بود
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سازمان آگهی ها

روزنامه
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حملات  بحبوحه  در  همدلی| 
جمهــوری  اخیــر  نظامــی 
آذربایجان به قلمرو ارمنستان، 
شــاهدِ رونــدی از بازدیدهای 
رژیم  نظامی  ارشــد  مقام های 
وزیر  همچنین  و  صهیونیستی 
خارجه عربســتان از جمهوری 
آذربایجــان بوده ایــم. در عین 

حال، رئیس مجلس نمایندگان آمریکا نانسی 
پلوسی نیز به ارمنســتان سفر کرده است. بر 
اســاس بســیاری از گمانه زنی های رسانه ای، 
اینطور به نظر می رســد که در پیِ شکســت 
راهبــردی ناتو و خــروج آن از افغانســتان، 

آمریــکا و ناتــو بــار دیگر در 
تلاش جهت ایجاد شرارت های 
علیه  منطقه  در  ژئواستراتژیک 
ایران، روســیه و چین باشند. 
بــر این اســاس، ایــن مرتبه 
دســتورکار اصلی آن ها، تلاش 
جهت تغییر مرزها میان ایران 
و ارمنســتان و مرتبط ساختن 
قلمرو تحت نفوذ ناتو از طریق خاک ترکیه به 
دریای خزر، آســیای مرکزی و غرب چین، به 
واسطه ایجاد یک کریدور و دالان ارتباطی در 

جنوب قفقاز است. 
شرح در صفحه ۳

در حالــی که برخی  همدلی| 
خارج  خبــری  شــبکه های  از 
از کشــور و همچنین بخشــی 
از فضــای مجــازی مملــو از 
اخبار ضدونقیض درباره شــهر 
ســنندج و برخی ناآرامی ها در 
این منطقه غربی کشــور است، 
وزیر کشــور روایت خود از این 

ماجرا را روز گذشــته ارائه کرد.او که به نوشته 
ایرنا، سه شــنبه در حاشــیه بازدید از تصفیه 
خانه آب ســنندج با خبرنــگاران در این باره 
سخن می گفت، با اشــاره به برخی اغتشاشات 
در ســنندج و ایجــاد مزاحمت بــرای مردم 

گفت:»مــردم نگران نباشــند، 
نیروهــای قدرتمنــد امنیتی و 
انتظامــی همچنانکه تاکنون با 
کرده،  برخورد  اغتشــاش گران 
باز هم برخــورد خواهند کرد و 
آشوب گران و ضدانقلاب را سر 
جای خود خواهند نشاند.«احمد 
وحیدی اظهار داشت:»نیروهای 
نظامی و امنیتی تــلاش مذبوحانه ضدانقلاب 
که موجب مزاحمت برای مردم شــده است، را 
خنثی می کنند و همان طور که تا کنون محکم 
برخورد کرده باز هــم محکم برخورد خواهند 
شرح در صفحه ۲ کرد.« 

سعید محمد؛ 
پایان یک رویای 

اصول گرایانه

برکناری یک چهره جوان و پرحاشیه اجرایی


